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BRM.0012.7.13.2018              

        

Protokół nr 39/2018 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, 

odbytego w dniu 27 września 2018 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia, 

ul. Prezydenta Franklina Roosevelta 36. 

 

Czas trwania posiedzenia 11.00 – 11.30. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1. Janusz Radzikowski    – Przewodniczący Komisji 

2. Maciej Basiński            – Członek Komisji 

3. Elżbieta Jardanowska            – Członek Komisji 

4. Magdalena Łośko   – Członek Komisji 

 

Nieobecny na posiedzeniu Komisji:  

Zbigniew Zygora – Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Romuald Kaiser - Naczelnik Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości. 

2. Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia. 

3. Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa. 
 

 Listy obecności członków Komisji stanowią załącznik nr 1 do protokołu.   

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył  Pan Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji, 

który zgodnie z listą obecności stwierdził, że w obradach Komisji uczestniczy 

4 radnych, co wobec ustalonego składu Komisji, wynoszącego 5 osób, stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Ad 2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji i stwierdzenie kworum. 

2. Przyjęcie porządku dziennego posiedzenia. 

3. Operat uzdrowiskowy dla Uzdrowiska Inowrocław. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Janusz Radzikowski –  Przewodniczący Komisji: 
 

Porządek obrad przyjęto i przystąpiono do jego realizacji (za - 4). 
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Ad 3. Operat uzdrowiskowy dla Uzdrowiska Inowrocław. 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przedstawił operat uzdrowiskowy dla Uzdrowiska Inowrocław. 

Operat stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

W dyskusji głos zabrali: 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jeden z internautów przesył mi zdjęcia tężni, które obrastają glonami. Ma to miejsce 

związku z ty, iż zasolenie naszych tężni jest zbyt niskie. Ta sytuacja zdarza się 

notorycznie, szczególnie po opadach deszczu. Miasto powinno poinformować naszych 

kuracjuszy, że chodząc na tężniach wdychają mchy, porosty i bakterie a nie oddychają 

aromatem o odpowiednim stężeniu solanki. 

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Jest to dyskusja nie związana z samym operatem.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Ale ja mówię, to co ten Pan sugeruje.   

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ja mogę powiedzieć z punktu widzenia ustawowego. Rozporządzenie mówi, jakie 

wymagania powinno spełniać tężnia. I nasza tężnia spełnia wszystkie wymagania, 

mamy wszystkie świadectwa, że leczymy łącznie z badaniami rocznymi. Jesteśmy jako 

jedyni w Polsce.   

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Mówimy tylko o tym, czy jest jakikolwiek przepis, ustawa która mówi o stężeniu?    

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ustawa mówi tylko, że do wykonania aerozolu w tężni musi być wykorzystana woda 

uznana za leczniczą.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

W związku z tym, ta woda uznana za leczniczą ma zbyt małą zawartość solanki. Ona 

nie leczy tylko szkodzi.     

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Są przeprowadzone te badania systematycznie.  

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nadzór nad urządzeniami lecznictwa uzdrowiskowego sprawuje Naczelny Lekarz 

Uzdrowiska, który jest przy Wojewodzie Kujawsko- Pomorskim. Jak ktoś ma obiekcje, 
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to może zgłosić do lekarza nadzorującego. Naczelny lekarz prowadzi wykaz wszystkich 

urządzeń uzdrowiskowych. To lekarz nadzoruje funkcjonowanie. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Zaniepokoiła mnie wypowiedź Pana Przewodniczącego, że to szkodzi. Chyba Miasto 

by coś wiedziało o tym? 

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Ktoś tam mówi i to mija się z prawdą. Spełniamy wszystkie wymagania ustawowe. 

Były przeprowadzane badanie i jest napisane, że ten aerozol leczy. Badania były 

całoroczne zrobione.    

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Ja pytałem, czy to jest powtarzane. W tym roku może to być nieszkodliwe a w 

przyszłym roku tak. 

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Administrator urządzenia musi tego pilnować.    

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Ja musiałem przekazać Komisji, że taka sytuacja miała miejsce. Przekaże temu 

internaucie, że może skontaktować się na naczelnym lekarzem.  

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Pani Naczelnik przekaże o tym PGKiM tą uwagę. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Tak przekażę.   

   

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Mamy instalacje, jaką mamy. 

 

Przewodniczący komisji udostępnił członkom Komisji i gościom aktualne zdjęcia 

Inowrocławskich Tężni. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Tężnia wymaga remontu. Jest wniosek do projektu budżetu na 2019.   

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jesteśmy uzdrowiskiem a to wygląda katastrofalnie.  
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Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

300 tysięcy mamy zgłoszone do budżetu na 2019 r. W tym roku nikt nie chciał się 

podjąć remontu tężni. Jedyny wykonawca, który miał kwalifikacje i pracował przy 

Tężni w Ciechocinku, ze względu na brak czasu nie chciał przyjąć pracy.   

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

A jaki jest kosztorys ogólny?   

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

250-300 tysięcy. Ceny się zmieniają. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

To dlaczego nikt nie chce się tego podjąć. Czy jest za niska kwota, czy nie ma 

fachowców? 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Brak jest fachowców a fachowiec.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Kwota nie wpływa na to? 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Nie ma chętnych. Problem jest też taki, że trzeba to robić w okresie zimowym.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

A był przetarg? 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Tak był. Tam była jedna oferta za 250 tysięcy złotych, ale Pan nie miał żadnych 

kwalifikacji. Nigdy nic takiego nie robił.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

A ci co mieli kwalifikacje? 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Nie przystąpili.  
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Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Ale musimy to w jakiś sposób rozwiązać.  

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Musimy zabukować sobie już termin.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

To może być problem z Tężnią. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Na bieżąco są łatane te ubytki. Oczywiście to jest tylko łatanie, potrzebny jest remont.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Ale to łatanie to zwiększy koszty.  

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Mamy zakupioną tarninę i PGKiM tym się zajmie. 

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Patrząc na nasza Tężnie i na inne od wielu lat funkcjonujące to nasz wygląd to jest 

katastrofa.  

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Proszę uwzględnić jeszcze jedną rzecz np. tężnie w Ciechocinku, tam nigdy tężnia nie 

jest czynna cała. Zawsze jest jedna część wyłączona i na zmianę jedna część remontują 

a druga jest dla kuracjuszy. Natomiast nasza jest w całości i tylko pewne elementy są 

wyłączane.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Świadczy to tylko o tym, że jest przyjęty zły sposób odnośnie remontów.  

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Nie wypowiem się, ponieważ nie ja się tym zajmuję. W Ciechocinku jest tężnia 

przemysłowa do pozyskiwania soli, nasza tylko to wytwarzania aerozolu.   

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Może zmienimy sposób eksploatacji?   

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Opady atmosferyczne, które teraz się zdarzają są bardzo obfite. Tak intensywne opady 

to one wypłukują z tężni solankę. Przy remoncie warto by pomyśleć o zadaszeniu, aby 

chronić tą solankę przed nadmiernymi opadami.  
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Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

My nie możemy sobie poradzić z jakością samego remontu.   

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Jak to będzie tak postępować, to się w końcu zawali.   

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Proszę pamiętać, że głównym elementem naszego Miasta jest Tężnia. Mamy 4 miliony 

opłaty uzdrowiskowej.  

 

Grzegorz Gąsiorek- Naczelnik Wydziału Spraw społecznych i Promocji Zdrowia: 

Przybyło nam kolejne urządzenie uzdrowiskowo-lecznicze, którym jest Pijalnia-Wód. 

Mamy wody lecznicze i Sanatoria mogą rozwijać kierunki lecznicze. Lekarze mogą 

zlecać kurację naszą woda. Kolejne urządzenie lecznicze to terma i dzięki temu 

sanatoria mogą rozszerzyć profil ofert. Tam wykorzystywana jest naturalna woda 

mineralna.   

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

My mówimy o Tężniach, cała reszta jest elementem dodatkowym. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Z naszym uzdrowiskiem jest fatalnie. Dzisiaj dowiadujemy się jaki jest stan Tężni, na 

poprzedniej komisji dowiedzieliśmy się jak fatalnie funkcjonuje Pijalnia- Wód. 

Parkingów nie ma, fatalny stan naszego uzdrowiska. Ostatnie 3 Komisje Uzdrowiskowe 

ukazują nam zły system działania Uzdrowiska. Tężnia, Pijalnia i Parkingi są to 3 

główne filary, które się sypią a które powinny zachęcać do działania. 

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Dokumentacyjnie wszystko jest w porządku. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Jeżeli chodzi o treść operatu to tutaj nie mam żadnych zastrzeżeń. Z drugiej strony 

widzę zdjęcia na których widać brak belek, tarnina się sypie. Nie ma osoby, która by to 

naprawiła.  

 

Elżbieta Jardanowska – Członek Komisji: 

Mój głos jest przeciwny i przedstawienie, że nasze uzdrowisko jest beznadziejne, bo nie 

ma parkingu to jest lekka przesada. Uzdrowisko mamy przepiękne, ukwiecone, 

ozdobione. Ponadto chcę powiedzieć, że parkingi są budowane, natomiast Panu 

radnemu chodzi konkretnie o jeden parking za jednym z Uzdrowisk. Miasto parkingi 

buduje z boku przy kortach. Został wybudowany wjazdowy do Solanek. Tarninę się 

wymienia a basen termalny jest znakomitym obiektem. Proszę nie przedstawiać, że to 

jest tak beznadziejna sprawa.  
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Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Dyskusja na ten temat będzie trwała dalej, ale w pierwszej kolejności przyjmijmy ten 

operat bądź nie. 
 

Kto jest za przyjęciem tego operatu uzdrowiskowego? 
 

głosowanie:  za – 3, przeciw - 0, wstrzym. się – 1. 

 

Ciąg dalszy dyskusji. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Tężnia jest systematycznie remontowana. Wymieniliśmy wszystkie balustrady, są 

remontowane koryta. Wymieniamy deski na bieżąco. Nie mogę się zgodzić, że to jest 

ruina.     
 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Ale my widzieliśmy zdjęcia. 

 

Elżbieta Jardanowska – Członek Komisji: 

Miejsca wybrane, gdzie sypie się tarnina.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Jestem zaskoczony, że tak wygląda Tężnia. Ja nie powiedziałem, że coś jest 

beznadziejne tylko niepokojące. Tutaj jest problem złożony, nie to że Miasto nic nie 

robi, tylko że nie można znaleźć nikogo, aby Tężnie naprawić. Tężnia jest jednym z 

filarów tego Uzdrowiska. Jeżeli przez 2, 3 lata nie znajdziemy fachowców do naprawy a 

Pani mówi, że sukcesywnie jest to naprawiane to może już nie warto szukać tego 

generalnego wykonawcy tylko róbmy po trochu.  

 

Elżbieta Jardanowska – Członek Komisji: 

To jest specyficzne miejsce. My dzisiaj wymienimy tarninę, belki i za 5 lat będziemy o 

tym mówić, że trzeba dokonać naprawy. My jesteśmy Miastem na soli.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Możemy wyłączyć 1/3 i naprawić ją. Kwiatki są piękne, ale aby nie „usiąść na laurach”.  

 

Elżbieta Jardanowska – Członek Komisji: 

Musimy wesprzeć Panią Naczelnik i głosować, aby w przyszłym roku znalazły się 

pieniądze w budżecie.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Jestem za. Zróbmy nawet wspólny projekt poza podziałami.  

 

Elżbieta Jardanowska – Członek Komisji: 

Oczywiście jestem również za. 
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Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Jestem przeciwna, aby robić remont generalny co 5 lat. Musza być remonty                    

„ codzienne”. Musimy to utrzymać w jakimś standardzie.   

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Robimy na tyle ile mamy środków. Środków nie mamy, więc nie ma możliwości, aby 

remont dokonać w całości. Pani Naczelnik proszę przewidzieć w przyszłorocznym 

budżecie takie środki, które będą wystarczające i będą uzgodnione z PGKiM.   

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

A dlaczego z PGKIM, przecież oni mają remont bieżący. My chcemy remont kapitalny.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Jeżeli mieliby środki na pewno zrobiliby to o wiele lepiej.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Może niepotrzebnie szukamy kogoś zewnątrz jak wewnątrz naprawimy to za 

odpowiednie środki finansowe. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Wolałabym, aby był to fachowiec, który się zajmuje tężniami zawodowo. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

To teraz Pani sugeruje, że te osoby które teraz pracują przy tężniach nie są fachowcami?  

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Nie, oni wykonują drobne prace tj. wymiana uszkodzonej tarniny, koryt. Nam chodzi o 

całkowitą wymianę tarniny. 

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Ale ja się z tym nie zgadzam. Jeżeli nie ma takiej potrzeby, to są to niepotrzebne koszty. 

 

Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

Możemy zobaczyć, ile PGKiM wziął by za całkowity remont tężni.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Ja myślałem, że jak robiliśmy kosztorys to przewidzieliśmy ile weźmie za do PGKiM.  
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Urszula Marczewska- Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska i 

Rolnictwa: 

My zawsze robimy przetarg i PGKiM nie przystąpił.  

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Może nie opłaca się tego robić w całości tylko docelowo, mając z tego większe zyski.  

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Dylematem jest to, że PGKiM otrzymuje zbyt małe środki na bieżące remonty,            

na odpowiedni standard. Pani Naczelnik proponuje, aby w budżecie zabezpieczyć 300 

tysięcy i my je akceptujemy i popieramy.   

 

Maciej Basiński –  członek Komisji: 

Jeżeli jest taka potrzeba to oczywiście, że tak. 

 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

To pozostaje wniosek do przyszłych radnych, aby przegłosowali ten wniosek.  
 

 

Innych pytań nie było. 

 

Ad 4. Sprawy bieżące. 
 

Nie było. 
 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący zamknął posiedzenie 

Komisji. 
 

Przewodniczący 

Komisji Uzdrowiskowej 

 

Janusz Radzikowski 
 

 

 

 

 

 
 

Protokółowała 

Agnieszka Bardzińska 


